

**Statement of the Chairman**  
**Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions (ACABQ)**  
**5 May 2021**

**Budget performance for the period from 1 July 2019 to 30 June 2020 and  
proposed budget for the period from 1 July 2021 to 30 June 2022 of the  
United Nations Peacekeeping Force in Cyprus**  
*(ACABQ report A/75/822/Add.2; related reports of the Secretary-General: A/75/630 and  
A/75/746)*

Mr. Chairman,

I am pleased to introduce the report of the Advisory Committee on the United Nations Peacekeeping Force in Cyprus on the budget performance for the period from 1 July 2019 to 30 June 2020, and the proposed budget for the period from 1 July 2021 to 30 June 2022.

The Committee notes that the Secretary-General's proposal for 2021/22 amounts to \$54,894,300 (gross), comprising requirements for military and police personnel (\$22,432,900), civilian personnel (\$16,994,300), and operational costs (\$15,467,100), and represents an increase \$3,144,200, or 6.1 per cent, compared with the apportionment for the 2020/21 period.

The Advisory Committee recommends against the establishment of one P-4 Mission Planning Officer and one P-3 Environmental Officer post, and against the continuation of one P-3 Human Resources Officer general temporary assistance position. Taking into account underexpenditures and the likely continued impact of COVID-19, the Committee also recommends reductions under official travel (20 per cent or \$52,300); petrol oil and lubricants (15 per cent or \$81,600); facilities and infrastructure (5 per cent or \$360,100, excluding the provision for petrol, oil and lubricants); ground transportation

(5 per cent or \$107,300); communications and information technology (5 per cent or \$83,500); and other supplies, services and equipment (10 per cent or \$71,400, excluding the provision for mine detection and mine-clearing services).

The Advisory Committee's recommendations would entail an overall reduction of \$1,096,300 to the proposal of the Secretary-General for 2021/22.

Thank you, Mr. Chairman.

**Statement of the Chairman**  
**Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions (ACABQ)**

**5 May 2021**

**Budget performance for the period from 1 July 2019 to 30 June 2020 and  
proposed budget for the period from 1 July 2021 to 30 June 2022 for the  
United Nations Organization Stabilization Mission in the  
Democratic Republic of the Congo**  
*(ACABQ report A/75/822/Add. 6)*

Mr. Chairman,

I am pleased to introduce the report of the Advisory Committee on the United Nations Organization Stabilization Mission in the Democratic Republic of the Congo on the budget performance for the period from 1 July 2019 to 30 June 2020, and on the proposed budget for the period from 1 July 2021 to 30 June 2022.

The proposal of the Secretary-General for 2021/22 amounts to \$1,054,608,600 and comprises \$522,261,700 under military and police personnel; \$265,710,400 under civilian personnel; and \$266,636,500 under operational costs. This represents a decrease of 8.5 per cent or \$124,616,800 compared to 2020/21.

With respect to civilian staffing, the Advisory Committee recommends: (a) at this time, against the establishment of one Principal Coordination Officer (D-1) position, as it is not convinced of the operational need at this early stage of the national Disarmament Demobilization Community Reintegration and Stabilization programme; (b) against the establishment of one Programme Management Officer (P-3), as quick impact projects should be administered from within existing staffing resources; and (c) the abolishment of one Programme Management Assistant (national General Service) post, and one Associate Health and Safety Officer (national Professional Officer) post, as both have been vacant for more than two years and their retention has not been justified, as requested by the General Assembly in paragraph 18 of resolution 74/286.

In view of the drawdown from field offices, the Committee trusts that information on the retention and/or relocation of posts and positions will be provided to the General Assembly during the consideration of the present report, and that the planning assumptions and resource requirements of the drawdown will be presented in a consolidated manner in the budget proposal for the 2022/23 period.

The Advisory Committee reiterates the importance of building national capacity, especially in view of the transition and drawdown, and trusts that higher numbers of posts and positions will be proposed for nationalization in future budget submissions.

The Committee notes the reduced proposed operational costs for 2021/22 but is not convinced that the justifications fully support some of the requirements, in particular in view of recent underexpenditures, the likely continued impact of the COVID-19 pandemic, and the downsizing of MONUSCO. The Committee therefore recommends reductions under consultants and consulting services, official travel, facilities and infrastructure, communications and information technology, and other supplies, services and equipment.

As MONUSCO intends to reduce its reliance on the Regional Service Centre in Entebbe for the rotation of troops and for mission-operated flights for rest and recuperation, the Advisory Committee recommends that the General Assembly request the Secretary-General to present in the budget proposal for 2022/23, the cost-benefit analysis for the retention and move of services from Entebbe, actual efficiency gains, and information on the rationale and costs for retaining the management of facilities and infrastructure at the Centre.

The Advisory Committee therefore recommends that the proposed resources for 2021/22 be reduced by \$7,929,700 to \$1,046,678,900.

Thank you, Mr. Chairman.

**Déclaration du Président**  
**du Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires (CCQAB)**  
**5 mai 2021**

**Force des Nations Unies chargée du maintien de la paix à Chypre :  
exécution du budget de l'exercice allant du 1<sup>er</sup> juillet 2019 au 30 juin 2020  
et projet de budget pour l'exercice allant du 1<sup>er</sup> juillet 2021 au 30 juin 2022**

*(Rapport du CCQAB : A/75/822/Add.2 ; rapports correspondants du Secrétaire  
général : A/75/630 et A/75/746)*

Monsieur le Président,

J'ai l'honneur de présenter le rapport du Comité consultatif sur l'exécution du budget de la Force des Nations Unies chargée du maintien de la paix à Chypre pour l'exercice allant du 1<sup>er</sup> juillet 2019 au 30 juin 2020 et le projet de budget pour l'exercice allant du 1<sup>er</sup> juillet 2021 au 30 juin 2022.

Le Comité note que le montant brut du projet de budget pour 2021/22 proposé par le Secrétaire général s'élève à 54 894 300 dollars, dont 22 432 900 dollars pour le personnel militaire et le personnel de police, 16 994 300 dollars pour le personnel civil et 15 467 100 dollars pour les dépenses opérationnelles, et qu'il est en augmentation de 3 144 200 dollars (soit 6,1 %) par rapport au montant alloué pour l'exercice 2020/21.

Le Comité recommande de ne pas approuver la création d'un poste de spécialiste de la planification des missions (P-4) et d'un poste de spécialiste des questions d'environnement (P-3), ni le maintien d'un emploi de temporaire de spécialiste des ressources humaines (P-3). Compte tenu de la sous-utilisation des crédits et de l'incidence que la pandémie de maladie à coronavirus 2019 (COVID-19) continuera probablement

d'avoir, le Comité recommande également des réductions au titre des voyages officiels (20 %, soit 52 300 dollars), des carburants et lubrifiants (15 %, soit 81 600 dollars), des installations et infrastructures (5 %, soit 360 100 dollars, à l'exclusion du montant prévu pour les carburants et les lubrifiants), des transports terrestres (5 %, soit 107 300 dollars), des communications et de l'informatique (5 %, soit 83 500 dollars) et des fournitures, services et matériel divers (10 %, soit 71 400 dollars, à l'exclusion du montant prévu pour les services de détection des mines et de déminage).

L'application des recommandations du Comité consultatif permettrait une réduction globale de 1 096 300 dollars par rapport au montant proposé par le Secrétaire général pour 2021/22.

Monsieur le Président, je vous remercie.

**Déclaration du Président**  
**du Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires (CCOAB)**

**5 mai 2021**

**Mission de l'Organisation des Nations Unies pour la stabilisation en République  
démocratique du Congo : exécution du budget de l'exercice allant du 1<sup>er</sup> juillet 2019  
au 30 juin 2020 et projet de budget pour l'exercice allant du 1<sup>er</sup> juillet 2021  
au 30 juin 2022**

*(Rapport du Comité consultatif : A/75/822/Add.6)*

Monsieur le Président,

J'ai l'honneur de présenter le rapport du Comité consultatif sur l'exécution du budget de la Mission de l'Organisation des Nations Unies pour la stabilisation en République démocratique du Congo (MONUSCO) pour l'exercice allant du 1<sup>er</sup> juillet 2019 au 30 juin 2020 et le projet de budget pour l'exercice allant du 1<sup>er</sup> juillet 2021 au 30 juin 2022.

Le montant du projet de budget du Secrétaire général pour 2021/22 s'élève à 1 054 608 600 dollars, dont 522 261 700 dollars pour les militaires et le personnel de police, 265 710 400 dollars pour le personnel civil et 266 636 500 dollars pour les dépenses opérationnelles. Ce montant représente une diminution de 8,5 %, soit 124 616 800 dollars, par rapport à 2020/21.

En ce qui concerne le personnel civil, le Comité consultatif recommande : a) de ne pas approuver pour l'instant la création d'un poste d'administrateur(trice) général(e) chargé(e) de la coordination (D-1), car il n'est pas convaincu de la nécessité de ce poste à ce stade précoce du programme national de désarmement, de démobilisation, de réinsertion communautaire et de stabilisation ; b) de ne pas approuver la création d'un poste de spécialiste de la gestion de programme (P-3), car les projets à effet rapide devraient être gérés dans les limites des ressources en personnel existantes ; c) de supprimer un poste d'assistant(e) (gestion des programmes) (agent(e) des services généraux recruté(e) sur le plan national) et un poste de spécialiste de l'hygiène et de la sécurité (adjoint(e) de 1<sup>re</sup> classe) (administrateur(trice) recruté(e) sur le plan national), étant donné que ces deux postes sont vacants depuis plus de

deux ans et que leur maintien n'est pas justifié, comme l'a demandé l'Assemblée générale au paragraphe 18 de sa résolution 74/286.

Dans la perspective de la réduction des effectifs dans les bureaux locaux, le Comité compte que des informations sur le maintien ou le transfert des postes et des emplois de temporaire seront communiquées à l'Assemblée générale au moment de l'examen du présent rapport, et que les hypothèses budgétaires et les ressources nécessaires au retrait seront présentées de manière centralisée dans le projet de budget pour l'exercice 2022/23.

Le Comité consultatif réaffirme qu'il importe de renforcer les capacités nationales, en particulier dans la perspective de la transition et de la réduction des effectifs, et compte que, dans les prochains projets de budget, il sera proposé de transformer davantage de postes et d'emplois de temporaire en postes et emplois soumis à recrutement national.

Le Comité note que les dépenses opérationnelles prévues pour 2021/22 sont en diminution, mais n'est pas convaincu que les informations communiquées justifient toujours les ressources demandées, en particulier compte tenu de la récente sous-utilisation des crédits, de l'incidence que la pandémie de maladie à coronavirus 2019 (COVID-19) continuera probablement d'avoir et de la réduction des effectifs de la MONUSCO. Il préconise donc des réductions au titre des consultants et des services de consultants, des voyages, des installations et infrastructures, des transports terrestres, de l'informatique et des communications ainsi que des fournitures, services et matériel divers.

La MONUSCO ayant l'intention de ne plus être autant tributaire du Centre de services régional d'Entebbe pour la relève des contingents et pour les vols effectués aux fins des congés de détente, le Comité consultatif recommande que l'Assemblée générale prie le Secrétaire général de présenter, dans le projet de budget pour 2022/23, l'analyse coûts-avantages du maintien des services à Entebbe ou de leur transfert, les gains d'efficacité effectifs et des informations sur la justification et le coût du maintien de la gestion des installations et des infrastructures au Centre.

Le Comité consultatif recommande donc de réduire de 7 929 700 dollars le montant des ressources demandées pour 2021/22, pour un total ramené à 1 046 678 900 dollars.

Monsieur le Président, je vous remercie.